

No. 14458. Multilateral

CONVENTION ON THE REDUCTION OF STATELESSNESS. NEW YORK, 30 AUGUST 1961 [*United Nations, Treaty Series, vol. 989, I-14458.*]

ACCESSION (WITH DECLARATION)*

Togo

Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations: 14 July 2021

Date of effect: 12 October 2021

Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 14 July 2021

**No UNTS volume number has yet been determined for this record.*

Declaration:

**The texts reproduced below are the action attachments as submitted for registration and publication to the Secretariat. For ease of reference they were sequentially paginated. Translations, if attached, are not final and are provided for information only.*

N° 14458. Multilatéral

CONVENTION SUR LA RÉDUCTION DES CAS D'APATRIDIE. NEW YORK, 30 AOÛT 1961 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 989, I-14458.*]

ADHÉSION (AVEC DÉCLARATION)*

Togo

Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 14 juillet 2021

Date de prise d'effet : 12 octobre 2021

Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 14 juillet 2021

**Le numéro de volume RTNU n'a pas encore été établi pour ce dossier.*

Déclaration :

**Les textes reproduits ci-dessous sont les textes authentiques de la pièce jointe de l'action telle que soumise pour enregistrement et publication au Secrétariat. Par souci de clarté, leurs pages ont été numérotées de manière séquentielle. Les traductions, si elles sont incluses, ne sont pas sous forme finale et sont fournies uniquement à titre d'information.*

[FRENCH TEXT – TEXTE FRANÇAIS]

« ... la République togolaise, conformément aux dispositions de l'article 8 paragraphe 3 de la Convention, conserve la faculté de priver un individu de la nationalité togolaise, en application de la législation togolaise relative à la nationalité togolaise, notamment pour des motifs suivants :

- si l'individu ayant acquis la nationalité togolaise se livre à des activités préjudiciables aux intérêts du Togo ;

- si l'individu ayant acquis la nationalité togolaise a été condamné, pour un acte qualifié de crime par la loi togolaise, à une peine de plus de cinq années d'emprisonnement ferme. »

[TRANSLATION – TRADUCTION]

... in accordance with the provisions of Article 8, paragraph 3, of the Convention, the Togolese Republic retains the right to deprive a person of the Togolese nationality, in application of Togolese legislation relating to Togolese nationality, in particular for the following reasons:

- if the person who has acquired Togolese nationality engages in activities prejudicial to the interests of Togo;

- if the person who has acquired Togolese nationality has been sentenced, for an act qualified as a crime under Togolese law, to more than five years of imprisonment without parole.